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BRM.0002.4.2019 

Protokół Nr IV/19 
z IV sesji Rady Miejskiej w Rynie 

odbytej w dniu 27 lutego 2019 roku 
 

Obrady odbywały się w sali konferencyjnej Urzędu Miasta i Gminy  przy ul. Ratuszowej 2 w Rynie  
w godz.15:00 do 16:10.    
 
 W obradach uczestniczyli: 

-     Radni Rady Miejskiej 
      -     Burmistrz Miasta i Gminy Ryn – Jarosław Filipek 
      -     Skarbnik Gminy  - Irena Olszewska 
      -     Sekretarz Gminy - Monika Chyła   
      -     Radca Prawny    - Teresa  Dąbrowska 
      -     Kierownicy Jednostek Organizacyjnych 
      -     Mieszkańcy Miasta i Gminy  
    
Porządek obrad: 
 
1. Otwarcie sesji, stwierdzenie prawomocności obrad. 
2. Zapytanie o ewentualny wniosek w sprawie zmiany porządku obrad. 
3. Przyjęcie protokółu z poprzedniej sesji. 
4. Informacje i komunikaty Przewodniczącego Rady o działaniach podejmowanych  w  okresie    
    między sesjami. 
5. Sprawozdanie Burmistrza o wykonaniu uchwał Rady i działalności w okresie między sesjami. 
6. Sprawozdanie z realizacji Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych i  
    Narkomanii za 2018 rok. Druk 1 i 2 
7. Sprawozdanie z wysokości średnich wynagrodzeń nauczycieli na poszczególnych stopniach   
    awansu zawodowego w szkołach prowadzonych przez jednostkę samorządu terytorialnego.   
    Druk 3 
8. Podjęcie uchwały w  sprawie przystąpienia do sporządzenia zmiany miejscowego planu  
    zagospodarowania przestrzennego Miasta Ryn w części obejmującej działkę o nr   
    geodezyjnym 1/6. Druk 4 
9. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Opieki nad Zabytkami Miasta i  
    Gminy Ryn na lata 2019-2022.Druk 5 
10. Podjęcie uchwały w sprawie wysokości ekwiwalentu pieniężnego przysługującego członkom   
     Ochotniczych  Straży Pożarnych. Druk 6 
11. Podjęcie uchwały w sprawie zmian budżetu gminy Ryn na 2019r. Druk 7                                  
12. Podjęcie uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Ryn na lata 2019-  
      2026.Druk 8  
13. Sprawy różne, wolne wnioski i informacje.    
14. Zamknięcie posiedzenia.                           
 
Ad.1 Otwarcie sesji, stwierdzenie prawomocności obrad. 
 
Otwarcia posiedzenia dokonał Pan J. Brant - Przewodniczący Rady Miejskiej. 
 
Pan J. Brant - Przewodniczący Rady Miejskiej poinformował, że osoby biorące udział w sesji 
udostępniają swój wizerunek w sesji, która jest bezpośrednio transmitowana w internecie. 
 
Przed przystąpieniem do porządku sesji Pan J. Filipek – Burmistrz MiG poinformował, że  mamy 
w naszej gminie finalistów XXV edycji Konkursu Rolnik – Farmer Roku, objęty patronatem 
Ministra Rolnictwa i Rozwoju Wsi, Dyrektora Generalnego Krajowego Ośrodka Wsparcia 
Rolnictwa oraz Rektora Uniwersytetu Technologiczno-Przyrodniczego im. J.J. Śniadeckich w 
Bydgoszczy.  
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Pan Burmistrz MiG poinformował, że laureatami konkursu, którzy znaleźli się w pierwszej 20 –tce 
jest Pani Bożena i Zbigniew Wiśniowscy. Złożył gratulacje obecnemu na sesji Panu Z. 
Wiśniowskiemu. 
 
Przewodniczący Rady Miejskiej stwierdził prawomocność obrad. W sesji uczestniczyło 15 
radnych.   
Lista obecności stanowi załącznik nr 1 do niniejszego protokółu. 
 
Ad.2 Zapytanie o ewentualny wniosek w sprawie zmiany porządku obrad. 
 
Nie zgłoszono wniosku o zmianę porządku obrad. 
 
Ad.3 Przyjęcie protokółu z poprzedniej sesji. 
 
Uwag do protokółu nie zgłoszono. Protokół z poprzedniej sesji został przyjęty jednogłośnie, w 
obecności 15 radnych.  
 
ZA ( 15) 
Zbigniew Biziewski, Beata  Bojarska, Juliusz Brant, Krzysztof Cybul, Elza  Fitza, Małgorzata 
Jabłońska, Krzysztof Jarosz, Jolanta Kołakowska, Joanna  Kryńska-Cieśla, Andrzej Mieczkowski, 
Ireneusz Nieckarz, Władysław Nowikowski, Marta Agnieszka Owczarek, Roman  Szewczyk, 
Andrzej Zacharczyk 
PRZECIW (0) 
WSTRZYMYMAŁ SIĘ( 0) 
 
 
Ad.4 Informacje i komunikaty Przewodniczącego Rady o działaniach podejmowanych   
        w  okresie między sesjami. 
 
Pan J. Brant – Przewodniczący Rady Miejskiej – poinformował, że: 
1/ 1 lutego br. wspólnie z Panem Burmistrzem MiG uczestniczyli w podsumowaniu rocznej pracy 
Komendy Powiatowej Policji w Giżycku 
2/ 7 lutego br. uczestniczyli w otwarciu Ryńskiego Uniwersytetu Trzeciego Wieku. 
 
 
Ad.5 Sprawozdanie Burmistrza o wykonaniu uchwał Rady i działalności w okresie między  
        sesjami. Sprawozdanie stanowi załącznik nr 2 do niniejszego protokółu. 
 
Pan J. Filipek – Burmistrz MiG – poinformował, że: 
1/ na podsumowaniu rocznej pracy Komendy Powiatowej Policji w Giżycku, wspólnie z Panem 
Przewodniczącym wyróżnili dwóch policjantów, którzy w czasie pożaru uratowali życie 
mieszkance z Szymonki 
2/ odbyła się inauguracja Uniwersytetu Trzeciego Wieku pod patronatem Burmistrza MiG  
4/ 8 lutego uczestniczył w podsumowaniu działalności straży pożarnej, w której  udział  wziął 
Komendant Wojewódzki Straży Pożarnej; na spotkaniu tym zostało potwierdzone,  że na 99% 
gmina otrzyma samochód strażacki z dofinansowaniem 
5/ 21 lutego br. uczestniczył posiedzeniu Rady Nadzorczej PGKiM w Rynie. 
 
Ad.6 Sprawozdanie z realizacji Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów  
        Alkoholowych i  Narkomanii za 2018 rok. Druk 1 i 2.  Sprawozdania stanowią załącznik   
        nr 3 i 4 do  niniejszego protokółu. 
 
Sprawozdania omówiła Pani W. Wachowska – pracownik Urzędu MiG. 
 
Nie wniesiono uwag do sprawozdań. 
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Ad.7 Sprawozdanie z wysokości średnich wynagrodzeń nauczycieli na poszczególnych  
         stopniach awansu zawodowego w szkołach prowadzonych przez jednostkę   
         samorządu terytorialnego. Druk 3 
 
Sprawozdanie stanowią załącznik nr 5 do  niniejszego protokółu. 
 
Ad.8 Podjęcie uchwały w  sprawie przystąpienia do sporządzenia zmiany miejscowego  
        planu zagospodarowania przestrzennego Miasta Ryn w części obejmującej działkę  
        o nr  geodezyjnym 1/6. Druk 4 
 
Pan J. Filipek – Burmistrz MiG – poinformował, że chodzi o działkę położoną przy cmentarzu 
między parkingiem, a wiatrakiem, gdzie planowana jest budowa domu przedpogrzebowego. 
Dlatego niezbędna jest zmiana planu zagospodarowania przestrzennego. 
 
Pan J. Brant - Przewodniczący Rady Miejskiej – zapytał, czy była prowadzona rozmowa z 
przedsiębiorcą , który planował otworzyć taki dom. 
 
Pan J. Filipek – Burmistrz MiG – odpowiedział, że przedsiębiorca nie złożył jeszcze 
jednoznacznej deklaracji. 
 
Mieszkaniec I – zapytał, czy upadł projekt budowy nowego cmentarza. 
 
Pan J. Filipek – Burmistrz MiG – odpowiedział, że nie upadł. 
 
Pani B. Bojarska – Przewodnicząca Komisji rozwoju Gospodarczego, Finansów, Rolnictwa i 
Turystyki – poinformowała, że Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 
 
Pan J. Brant - Przewodniczący Rady Miejskiej poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie  
przystąpienia do sporządzenia zmiany miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego 
Miasta Ryn w części obejmującej działkę o nr  geodezyjnym 1/6. Druk 4 
 
W wyniku przeprowadzonego głosowania uchwała została podjęta przez Radę Miejską  
jednogłośnie, w obecności 15 radnych. 
 
ZA (15) 
Zbigniew Biziewski, Beata  Bojarska, Juliusz Brant, Krzysztof Cybul, Elza  Fitza, Małgorzata 
Jabłońska, Krzysztof Jarosz, Jolanta Kołakowska, Joanna  Kryńska-Cieśla, Andrzej Mieczkowski, 
Ireneusz Nieckarz, Władysław Nowikowski, Marta Agnieszka Owczarek, Roman  Szewczyk, 
Andrzej Zacharczyk 
PRZECIW (0) 
WSTRZYMYMAŁ SIĘ( 0) 
 
Uchwała Nr IV/41/19 stanowi załącznik nr 6 do niniejszego protokółu 
 
Ad.9  Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Opieki nad Zabytkami  
          Miasta i Gminy Ryn na lata 2019-2022.Druk 5 
 
Pan J. Filipek – Burmistrz MiG – poinformował, że program uchwalany jest, co cztery lata. 
Wymagał odpowiednich konsultacji i uzgodnień, które zostały uzyskane. 
 
Pani P. Żmijewska - pracownik Urzędu MiG – potwierdziła, że taki program sporządzany jest raz  
na cztery lata  z tym, że co dwa lata Burmistrz MiG musi sporządzić sprawozdanie z realizacji 
założeń zawartych w tym dokumencie. Dokument ten jest sporządzany w oparciu o gminną 
ewidencję zabytków . 
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W programie opieki nad zabytkami znajdują się założenia programowe, w oparciu o dwa 
priorytety. Pierwszy to ochrona i rewaloryzacja dziedzictwa kulturowego, drugi to promocja 
dziedzictwa kulturowego i pielęgnacja tożsamości regionalnej. Obecnie trwają prace nad 
wprowadzeniem obiektów zabytkowych do systemu informacji przestrzennej z możliwością 
wglądu do białej karty.  
 
Pan J. Brant - Przewodniczący Rady Miejskiej – zapytał, czy program wpływa na ilość zabytków.  
 
Pani P. Żmijewska - pracownik Urzędu MiG – odpowiedziała, że nie wpływa, ale w założeniach 
jest zapis, żeby rozpoznawać obiekty posiadające wartości zabytkowe, kulturowe. 
 
Pani B. Bojarska – Przewodnicząca Komisji rozwoju Gospodarczego, Finansów, Rolnictwa i 
Turystyki – poinformowała, że Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 
 
Pan J. Brant - Przewodniczący Rady Miejskiej poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie  
przyjęcia Gminnego Programu Opieki nad Zabytkami Miasta i Gminy Ryn na lata 2019-2022. 
Druk 5 
 
W wyniku przeprowadzonego głosowania uchwała została podjęta przez Radę Miejską  
jednogłośnie, w obecności 15 radnych. 
 
ZA (15) 
Zbigniew Biziewski, Beata  Bojarska, Juliusz Brant, Krzysztof Cybul, Elza  Fitza, Małgorzata 
Jabłońska, Krzysztof Jarosz, Jolanta Kołakowska, Joanna  Kryńska-Cieśla, Andrzej Mieczkowski, 
Ireneusz Nieckarz, Władysław Nowikowski, Marta Agnieszka Owczarek, Roman  Szewczyk, 
Andrzej Zacharczyk 
PRZECIW (0) 
WSTRZYMYMAŁ SIĘ( 0) 
 
Uchwała Nr IV/42/19 stanowi załącznik nr 7 do niniejszego protokółu 
 
Ad.10 Podjęcie uchwały w sprawie wysokości ekwiwalentu pieniężnego przysługującego   
           członkom  Ochotniczych  Straży Pożarnych. Druk 6 
 
Pan J. Filipek – Burmistrz MiG – poinformował, że jest propozycja podniesienie ekwiwalentu 
około 20%, co da około 21 zł za godzinę. Stawka ta jest ruchoma i uzależniona od wskaźników. 
 
Pan J. Brant - Przewodniczący Rady Miejskiej zapytał o wysokość ekwiwalentu za szkolenia. 
 
Pan J. Filipek – Burmistrz MiG – odpowiedział, że za szkolenia jest podobnie, jak było a za 
wyjazdy 21 zł. 
 
Pan R. Choroszewski – Sołtys Sołectwa Wejdyki -  zapytał, czy nie można strażakom trochę 
więcej podnieść, bo wykonują jedną z najtrudniejszych prac. 
 
Pan J. Filipek – Burmistrz MiG – odpowiedział, że na tą chwilę proponuje się podnieść o 20%. 
Nasi strażacy są w tej chwili w górnej półce wynagrodzenia w naszym powiecie. Dodał, że w 
przyszłości nie wyklucza kolejnych podwyżek. 
 
Pani B. Bojarska – Przewodnicząca Komisji rozwoju Gospodarczego, Finansów, Rolnictwa i 
Turystyki – poinformowała, że Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 
 
Pan J. Brant - Przewodniczący Rady Miejskiej poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie  
wysokości ekwiwalentu pieniężnego przysługującego  członkom  Ochotniczych  Straży 
Pożarnych. Druk 6 
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W wyniku przeprowadzonego głosowania uchwała została podjęta przez Radę Miejską  
jednogłośnie, w obecności 15 radnych. 
 
ZA (15) 
Zbigniew Biziewski, Beata  Bojarska, Juliusz Brant, Krzysztof Cybul, Elza  Fitza, Małgorzata 
Jabłońska, Krzysztof Jarosz, Jolanta Kołakowska, Joanna  Kryńska-Cieśla, Andrzej Mieczkowski, 
Ireneusz Nieckarz, Władysław Nowikowski, Marta Agnieszka Owczarek, Roman  Szewczyk, 
Andrzej Zacharczyk 
PRZECIW (0) 
WSTRZYMYMAŁ SIĘ( 0) 
 
Uchwała Nr IV/43/19 stanowi załącznik nr 8 do niniejszego protokółu 
 
 
Ad.11 Podjęcie uchwały w sprawie zmian budżetu gminy Ryn na 2019r. Druk 7                                  
 
Pani I. Olszewska – Skarbnik Gminy – omówiła proponowane zmiany. 
 
Pan J. Filipek – Burmistrz MiG – poinformował, że planuje się przeznaczyć 50 000 zł na 
wykupienie nieruchomości przy ul. Kościuszki. Planowane jest sporządzenie projektu remontu tej 
ulicy i zorganizowanie tam parkingu. Obecnie są tam dwie działki osób prywatnych i bez wykupu  
działek zorganizowanie parkingu nie będzie możliwe. Kwota wykupu działek została ustalona na 
23 000 zł do tego dojdą jeszcze dodatkowe koszty.  
Odnośnie planowanego przeznaczenia 150 000 zł na podwyżkę wynagrodzeń poinformował, że 
po przeprowadzonej analizie stwierdził, że te wynagrodzenia są bardzo niskie. Wymaga się od 
pracowników profesjonalizmu, nie mniej jednak coś z tym musi się wiązać. Niektórzy pracownicy 
muszą skończyć studia , mają wyższe wykształcenie, a zarabiają niewiele powyżej najniższej 
krajowej. Dodał, że podwyżka dotyczy też pracowników gminnych jednostek. Uważa, że 
wynagrodzenia należy podnieść ponieważ może dojść do sytuacji, że pracownicy zaczną 
odchodzić i my będziemy mieli kłopot. Dlatego należy te pobory trochę regulować. 
 
Mieszkaniec I – zapytał, czy ktoś z radnych może powiedzieć ile jest pieniędzy na drogi gminne w 
naszym województwie i ile wypada na drogi gminne w danym roku. Zapytał, czy ktoś z radnych 
zainteresował się tym. 
Poinformował, że słyszał z mediów, że jest 280 000 000 zł na całe województwo i 68 000 000 zł 
na drogi gminne w tym roku.  
Dodał, że przydałoby się wyremontować drogę do Sterławek, do Szymonki, w kierunku Mikołajek,  
do Słabowa.  
 
Pan J. Filipek – Burmistrz MiG – odpowiedział, że projekt na drogę do Słabowa jest w trakcie 
realizacji. 
 
Mieszkaniec I – zwrócił się z prośbą, aby „ przy tej chałupie starej, tam gdzie Renata mieszka 
podnieść troszeczkę chodniczek, aby woda spływała do rynsztoku, a nie pod tą chałupę ” . 
Zapytał, czy pole, które kupił Burmistrz Karpiński od Pani M. jest własnością gminy.  
 
Pan J. Filipek – Burmistrz MiG – odpowiedział, że nie wie o jakie pole chodzi.  
 
Mieszkaniec I – wyjaśnił, że chodzi o pole za Jeziorem Ołów, koło amfiteatru i trochę dalej. 
 
Pani B. Bojarska – Przewodnicząca Komisji rozwoju Gospodarczego, Finansów, Rolnictwa i 
Turystyki – poinformowała, że Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 
 
Pan J. Brant - Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie zmian 
budżetu gminy Ryn na 2019r. Druk 7                                  
W wyniku przeprowadzonego głosowania uchwała została podjęta przez Radę Miejską  
jednogłośnie, w obecności 15 radnych. 
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ZA (15) 
Zbigniew Biziewski, Beata  Bojarska, Juliusz Brant, Krzysztof Cybul, Elza  Fitza, Małgorzata 
Jabłońska, Krzysztof Jarosz, Jolanta Kołakowska, Joanna  Kryńska-Cieśla, Andrzej Mieczkowski, 
Ireneusz Nieckarz, Władysław Nowikowski, Marta Agnieszka Owczarek, Roman  Szewczyk, 
Andrzej Zacharczyk 
PRZECIW (0) 
WSTRZYMYMAŁ SIĘ( 0) 
 
Uchwała Nr IV/44/19 stanowi załącznik nr 9 do niniejszego protokółu 
 
 
Ad.12 Podjęcie uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Ryn na lata  
           2019 - 2026. Druk 8  
 
Pani I. Olszewska – Skarbnik Gminy – omówiła projekt uchwały.  
 
Pani B. Bojarska – Przewodnicząca Komisji rozwoju Gospodarczego, Finansów, Rolnictwa i 
Turystyki – poinformowała, że Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 
 
Pan J. Brant - Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie 
Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Ryn na lata  2019 - 2026. Druk 8  
 
W wyniku przeprowadzonego głosowania uchwała została podjęta przez Radę Miejską  
jednogłośnie, w obecności 15 radnych. 
 
ZA (15) 
Zbigniew Biziewski, Beata  Bojarska, Juliusz Brant, Krzysztof Cybul, Elza  Fitza, Małgorzata 
Jabłońska, Krzysztof Jarosz, Jolanta Kołakowska, Joanna  Kryńska-Cieśla, Andrzej Mieczkowski, 
Ireneusz Nieckarz, Władysław Nowikowski, Marta Agnieszka Owczarek, Roman  Szewczyk, 
Andrzej Zacharczyk 
PRZECIW (0) 
WSTRZYMYMAŁ SIĘ( 0) 
 
Uchwała Nr IV/45/19 stanowi załącznik nr 10 do niniejszego protokółu 
 
 
Ad.13  Sprawy różne, wolne wnioski i informacje.    
 
Pan J. Brant - Przewodniczący Rady – przypomniał radnym o obowiązku złożenia do końca 
kwietnia oświadczeń majątkowych według stanu na dzień 31.12.2018r. 
 
Mieszkaniec I – zapytał Radnych, za jaką kwotę Burmistrz Karpiński sprzedał działkę położoną 
przed „ Sośnicą ”. 
 
Pan J. Brant - Przewodniczący Rady – odpowiedział, że nie pamiętamy w tej chwili  jaka to jest 
kwota. Dodał, że to nie Pan Karpiński sprzedał, bo Pan Karpiński nie jest właścicielem działki. 
Uchwałę o sprzedaży działki podejmuje Rada. Jeżeli działka została sprzedana, to za zgodą 
Rady. 
 
Mieszkaniec I – zapytał, czy pole, które nabył Pan Karpiński od Pani M. sprzedał je, czy jest ono 
gminnym terenem. Stwierdził, że wszyscy Radni powinni to wiedzieć. 
 
Pan J. Brant - Przewodniczący Rady – odpowiedział, że nikt nie jest w stanie zapamiętać kwot za 
jakie zostały sprzedane działki gminne.  
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Mieszkaniec I – stwierdził, że ceny tych najważniejszych działek takich, jak ta koło „Sośnicy ” 
powinni Radni znać. 
 
Pan R. Choroszewski – Sołtys Sołectwa Wejdyki – zapytał, czy żeby coś u nas w gminie zrobić, 
to trzeba zepsuć.  
Poinformował, że czas oczekiwania na wizytę u lekarza w ośrodku zdrowia w Rynie wynosi dwa 
tygodnie. Przypomniał, że w czasie wyborów obiecywano, że poprawi się stan ośrodka.  
 
Pan J. Filipek – Burmistrz MiG – poprosił o sprecyzowanie pierwszej części wypowiedzi. 
 
Pan R. Choroszewski – Sołtys Sołectwa Wejdyki – odpowiedział, że przy odśnieżaniu drogi 
powyłamywali słupki, powyginali płoty, przy krzyżu wyłamali kawałek wejścia.  
 
Pani J. Kryńska-Cieśla – Przewodnicząca Komisji Bezpieczeństwa Publicznego, Spraw 
Socjalnych i Zdrowia – poinformowała, że na ostatnią Komisję zapraszała Kierownika Pana 
Józefa Koca w związku z tym, że do radnych dochodzą niepokojące informacje o braku lekarzy, o 
tym, że dzieci z gorączką zostają odsyłane do domu.  
Pani J. Kryńska-Cieśla – Przewodnicząca Komisji Bezpieczeństwa Publicznego, Spraw 
Socjalnych i Zdrowia – odczytała treść pisma Pana J. Koca skierowanego do Komisji : 
„ W odpowiedzi na Państwa zainteresowanie dotyczące funkcjonowaniem Niepublicznego  
Zakładu Opieki Zdrowotnej w Rynie przy ul. K. Wallenroda 10, uprzejmie  proszę o pisemne 
przedstawienie konkretnych sytuacji, które zostały przez Państwa przyjęte i uznane jako – 
niepokojące sygnały oraz ustne skargi mieszkańców. Chętnie zapoznamy się z uwagami, jakie 
zostały Państwu przedstawione, bowiem do chwili obecnej nikt nie zgłosił ( w żadnej formie- 
pisemnej czy ustnej) ani jednego problemu osobom odpowiedzialnym za funkcjonowanie NZOZ 
w Rynie.” 
 
Pani J. Kryńska-Cieśla – Przewodnicząca Komisji Bezpieczeństwa Publicznego, Spraw 
Socjalnych i Zdrowia – podkreśliła, że jako Przewodnicząca Komisji ma związane ręce , bo 
zgłaszają się do nas osoby, które skarżą się, ale jeżeli jest prośba  o złożenie pisemnej skargi, to 
niektóre osoby wycofują się.  
Poinformowała, że w dniu dzisiejszym wpłynęła jedna skarga na funkcjonowanie ośrodka. 
Zaapelowała do mieszkańców , aby o jakichkolwiek tego typu problemach informowali, pisali. 
Dodała, że są dyżury Radnych  jednak, ani u niej, ani u innych osób nie było nikogo. Podkreśliła, 
że Komisja ustosunkuje się do tego pisma. Poprosiła mieszkańców o pisemne przedstawianie 
niepokojących sytuacji. 
 
Pan R. Choroszewski – Sołtys Sołectwa Wejdyki – zapytał, czy może być zbiorowe pismo. 
 
Pani J. Kryńska-Cieśla – Przewodnicząca Komisji Bezpieczeństwa Publicznego, Spraw 
Socjalnych i Zdrowia – odpowiedziała, że jak najbardziej. 
 
Pan R. Choroszewski – Sołtys Sołectwa Wejdyki – poprosił Panią Przewodniczącą, aby w dniu 
jutrzejszym zadzwoniła do ośrodka i zapisała się do lekarza. Stwierdził, że jest pewny, że wizyta 
zostanie ustalona dopiero na przyszły tydzień. 
 
Pani J. Kryńska-Cieśla – Przewodnicząca Komisji Bezpieczeństwa Publicznego, Spraw 
Socjalnych i Zdrowia – odpowiedziała, że gdyby zadzwoniła do ośrodka, napisała skargę to Pan 
Koc odbierze to, jako jakieś złośliwości. Zapytała, dlaczego Pan R. Choroszewski nie napisze 
skargi. 
 
Pani J. Kryńska-Cieśla – Przewodnicząca Komisji Bezpieczeństwa Publicznego, Spraw 
Socjalnych i Zdrowia – przytoczyła ponownie treść fragmentu  pisma Pana J. Koca : „bowiem do 
chwili obecnej nikt nie zgłosił ( w żadnej formie- pisemnej czy ustnej) ani jednego problemu 
osobom odpowiedzialnym za funkcjonowanie NZOZ w Rynie.” 
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Mieszkaniec II zapytał Panią Przewodniczącą Komisji Bezpieczeństwa Publicznego, Spraw 
Socjalnych i Zdrowia, gdzie urzęduje, jak się nazywa, bo on mieszka 15 lat w Rynie i w 
niektórych sprawach nie wie do kogo ma się zwrócić. Dodał, że kiedy poszedł do ośrodka 
zdrowia ze zleceniem na pobranie krwi pielęgniarka, na korytarzu w obecności innych osób, 
poinformowała go, że  nie będzie pobierała mu krwi  i że nie będzie się tu leczył. Stwierdził, że 
finał tego jest taki, że raz w tygodniu jeździ do Mrągowa na pobieranie krwi.  
Ponadto poinformował, że na ścianie oporowej, na wysokości kładki wiodącej do Zamku, jest 
poważne wybrzuszenie. Dodał, że należy to sprawdzić. 
Zapytał, czy w nowym budynku kultury znajdzie się sala, gdzie będzie grała szafa grająca i gdzie 
będzie można zatańczyć.  
Zapytał, czy Pan Burmistrz posiada preliminarz wydatków i czy jest on do wglądu. 
 
Pani J. Kryńska-Cieśla – Przewodnicząca Komisji Bezpieczeństwa Publicznego, Spraw 
Socjalnych i Zdrowia – przedstawiła się mieszkańcowi, który pytał o jej dane. Dodała, że 
zaprasza go na dyżury radnych, które odbywają się  raz w miesiącu.  
 
Pani E .Fitza – Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury i Sportu - nawiązując się do ośrodka 
zdrowia poinformowała , że sama zapisywała się dwa tygodnie temu i wizytę ma na jutro. 
Podkreśliła, że obecnie mamy olbrzymi sezon grypowy, który powoli zaczyna się kończyć. Głosy 
na temat tego, że są dwutygodniowe kolejki pojawiają się średni, co trzy, cztery miesiące, kiedy 
ten sezon grypowy następuje. Stwierdziła, że należy się nauczyć pisać te nieszczęsne pisma, bo 
niestety tak jest nasz kraj skonstruowany, że jak coś jest na piśmie to można się do tego odnieść.  
Stwierdziła, że jeżeli mieszkańcy będą mieli problem z dostaniem się do lekarza, czy też lekarz, 
czy inny pracownik ośrodka zdrowia będzie uprzykrzał w jakiś sposób przyjęcie do lekarza, to 
mieszkańcy powinni to napisać i zgłosić to do odpowiednich osób w ośrodku zdrowia. Jest też 
możliwość napisania do NFZ w Ełku.  
 
Pan J. Filipek – Burmistrz MiG – odnośnie pomieszczeń znajdujących się w nowy ośrodku kultury 
poinformował, że jedno z dużych pomieszczeń będzie przeznaczone na potrzeby emerytów. 
Trwają już starania o środki unijne, aby te pomieszczenia urządzić.  
 
Pan I. Nieckarz- Przewodniczący Komisji Rewizyjnej - zapytał o możliwość ukwiecenia naszego 
miasteczka w miejscach,  w których jest to możliwe. Poinformował, że jeden z mieszkańców 
zwrócił uwagę na to, że wjeżdżając  do miasta brak jest informacji o istniejących w mieście 
parkingach.  
 
Pan J. Filipek – Burmistrz MiG – poinformował, że wystąpiono do zarządcy ronda o możliwość  
„ przebudowania” ronda, które nie jest zbyt ładne, ciekawe.  
 
Pan J. Brant - Przewodniczący Rady – poinformował, że jedną z form zajęć Uniwersytetu 
Trzeciego Wieku ma być prowadzenie działań związanych z ogrodnictwem, kwiatami. Zawiązała 
się już grupa w ramach tego uniwersytetu, która będzie dbała o tereny zielone na terenie miasta.  
 
Pani J. Kryńska-Cieśla – Przewodnicząca Komisji Bezpieczeństwa Publicznego, Spraw 
Socjalnych i Zdrowia – zapytała na jakim etapie jest sprawa monitoringu miejskiego. 
 
Pan J. Filipek – Burmistrz MiG – odpowiedział, że zostały złożone wnioski o dofinansowanie, 
czekamy na ich rozstrzygnięcia, które niebawem powinny się pojawić. Jeżeli nie uda się 
pozyskać środków, to na drugi rok zastanowimy się nad tym ,czy  nie zrobić tego w jakichś 
etapach, ale z własnych pieniędzy.  
 
Pan R. Choroszewski – Sołtys Sołectwa Wejdyki – zapytał o możliwość przeniesienia przystanku 
w Wejdykach stojącego na łuku drogi.  
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Pan J. Filipek – Burmistrz MiG – odpowiedział, że gdyby przeniesienie przystanku było proste, to 
pewnie już by to zostało zrobione. Ze względu na to, że pewne procedury nie zostały  dopełnione  
sprawy są  w sądach. Żeby przesunąć przystanek trzeba sporządzić dokumentację i uzyskać 
przede wszystkim zgodę Zarządu Dróg Krajowych. 
 
Pan J. Brant - Przewodniczący Rady – dodał, że przy usytuowaniu przystanków przy drogach 
muszą iść za tym konkretne dokumenty, uzgodnienia z wieloma służbami.  
Odnośnie ośrodka zdrowia podkreślił, że niepotrzebnie Radni są wmontowywani w spór 
pacjentów z ośrodkiem zdrowia. Podkreślił, że ośrodek zdrowia jest zakładem niepublicznym, 
który podpisuje i ma kontrakty z Narodowym Funduszem Zdrowia i ten jest jedyną instytucją, 
która może z ośrodkiem zdrowia „ zrobić porządek” , jeżeli zdaniem pacjentów, jest tam źle.   
Dodał, że aby tam zadziałać, to pacjenci muszą swoje uwagi gdzieś kierować. Poinformował, że 
na jednej z sesji Dyrektor Oddziału NFZ w Ełku powiedział, że jest to dobra placówka , bo przez 
okres wielu lat nie wpłynęła żadna skarga. Podkreślił, że Radni nie są od nadzorowania pracy 
ośrodka zdrowia. Jeżeli są uwagi to jedyną instytucją, która może tam zadziałać jest Narodowy 
Fundusz Zdrowia. A, skoro do NFZ nie wpływa żaden dokument mówiący o tym, że coś 
niewłaściwego się tam dzieje, to jest, jak jest.  
Dodał, że w każdym ośrodku jest wywieszona informacja do kogo można złożyć skargę i w jakim 
trybie.  
 
 
Ad.14 Zamknięcie posiedzenia.                           
 
W związku z wyczerpaniem porządku obrad IV sesji Rady Miejskiej w Rynie Przewodniczący 
Rady zamknął obrady. 
 
                                                                                 

                                                                              Przewodniczący Rady Miejskiej w Rynie 

Protokółowała:                                                                     Juliusz Brant 

Bożena Dybała                                                                            


